Suitability & Appropriateness Evaluation

تقييم الحدارة، والملاءة المالية

اسم المتعامل:

The purpose of this questionnaire is to help You ("Customer", "You" or "your") better understand Your risk tolerance and investment objectives that may guide You in selecting the appropriate investments.

Please note that this questionnaire is just a guideline and should be considered along with other relevant aspects before making the final investment decision. Please also consider that your actual profile may be significantly different from the profile as highlighted in the questionnaire.

As per the Securities & Commodities Authority's (SCA's) Board of Directors' (BoD) Decision No. 13/RM of 2021 (New Rulebook), all Customers need to classify as either an 'Ordinary', 'Professional' or 'Counterparty'. By default, all our Customers are categorized as "Ordinary" Customers. In case You wish to be categorized as a "Professional" Customer, kindly complete the "Professional Customer Declaration" set out in the Annexure. Declaring yourself as a "Professional" Customer will give you access to sophisticated or Complex Financial Products that come with a higher degree of Risk / Return profile and also requires understanding of the nature of underlying investments and the risks associated with the same.

Customer Name: __

الغـرض مـن هــذا الاســتبيان هــو مســاعدتك ("المتعامــل" أو "أنــت" أو "الخـاص بـك") علــى الحصــول علــى فهــم أفضـل مــن أجــل تحمــل المخاطـر ومعرفـة أهـدافـك الاســتثمارية التــي قــد تســاعدك فــى اختيــار الاســتثمارات المناســبة.

نـود التنويـه بـأن هــفا الاسـتبيان هــو مجـرد تعليمـات عامــة وينبغـي الأخذ بـه مـع الجوانب الأخرى ذات الصلـة قبـل اتخاذك لقــرار الاســتثمار النهائــي. كمـا يرجــى مراعـاة أن ملفـك الشـخصي الفعلــي قـد يختلـف تمامـاً عـن الملـف الشـخصي الموضـح فــى الاســتبيان.

وفقا لقـرار مجلـس إدارة هيئـة الأوراق الماليـة والسـلع رقـم RM/13 لعـام 2021 (كتـاب الأحـكام الجديـد)، يجب أن يتـم تصنيف كافة المتعامليـن بإحـدى التصنيفات التاليـة: ("عـادي" أو "محتـرف" أو "طـرف مقابـل"). يتـم تصنيـف جميـع عملائنا بشـكل افتراضـي علـى أنهـم عمـلاء "عاديـون"، أمـا إذا كنـت ترغـب فـي جعـل تصنيفـك كمتعامـل "محتـرف"، يرجـى اسـتكمال النمـوذج " إقـرار متعامـل محتـرف" المبيـن فـي الملحـق. إن الإقـرار بكونـك متعامـل "محتـرف" سيمنحك حـق الملحـق. إن الإقـرار بكونـك متعامـل "محتـرف" سيمنحك حـق الوصـول إلـى المنتجات الماليـة المعقـدة والتـي تنطـوي علـى درجـة أعلـى مـن (المخاطـر / العوائـد) وتتطلب أيضا فهمـا جيـدا لطبيعـة الاسـتثمارات الأساسـية والمخاطـر المرتبطـة بهـا.

CIF: _		 	ملف المتعامل:	رقم
Inves	tment A/c No.:	 	حساب الاستثمار:	رقم
Cate	gory:	 	.: :::::::::::::::::::::::::::::	الفئن
Risk	Profile:	 	تعريف المخاطر:	ملف
Que	stionnaire		تبيان	الاسـ
(1)	What is your current age bracket?	مجموع النق ا هي فئتك العمرية الحالي Score		(1)
a.	21 - 35 Years	4	21-35 سنة	.Î
b.	35 - 45 Years	3	35-45 سنة	ب.
C.	45 - 60 Years	2	45 - 60 سنة	ج.
d.	60 Years & Above	1	60 سنة فما فوق	. a
(2)	How many dependents do you have?		ما هو عدد المعالين لديك؟	(2)
a.	None	4	لا يوجد	.İ
b.	1 - 3 Persons	3	1-3 أشخاص	ب.
C.	3 - 5 Persons	2	3-5 أشخاص	ج.
d.	More than 5 Persons	1	أكثر من 5 أشخاص	د.

(1/9)

توقيع الأحرف الأولى للمتعامل: __

(3)	What is your current employment status?		ما هو وضعك الوظيفي الحالي؟	(3)
a.	Self-Employed / Investor (JV, VC etc.)	4	صاحب عمـل حـر/ مسـتثمر (مشـروع مشـترك، رأس المـال اسـتثماري، إلـخ.)	.أ
b.	Salaried	3	موظف یتقاضی راتبأ	ب.
C.	Pensioner	2	متقاعد	ج.
d.	Unemployed	1	عاطل عن العمل	د.
(4)	How secure is your current and near future income from sources such as		إلى أي حـد تعتقـد بـأن دخلـك الحالـي وفـي المسـتقبل القريـب يعتبـر مضمونــاً مــن	(4)
(4)	salary, business or other investments?		مصادر مثـل الراتـب، الأعمـال أو الاسـتثمارات الأخـرى؟	(4)
a.	Very Secure	4	مضمون جدا	.أ
b.	Fairly Secure	3	مضمون بصورة مقبولة	ب.
C.	Somewhat Secure	2	مضمون الی حد ما	ج.
d.	Not Secure	1	غير مضمون	. 2
(5)	What is your highest qualification?		ما هي أعلى مؤهلاتك الدراسية؟	(5)
a.	Professional (Doctor, Engineer, CFA, CA etc.)	4	مهنيـة (طبيـب، مهنـدس، محلـل مالـي معتمـد، محاسـب قانونـي الـخ)	.أ
b.	Graduate or Post Graduate	3	خریج أو حاصل علی دراسات علیا	ب.
C.	Diploma or Under Graduate	2	دبلوم أو غير متخرج	ج.
d.	High School or Uneducated	1	ثانویـة عامـة أو غیـر حاصـل علـی شـهادة تعلیمیـة	د.
(6)	What is your primary investment objective?		ما هو هدفك الأساسي من الاستثمار؟	(6)
(6)	What is your primary investment objective? Capital Growth	4	ما هو هدفك الأساسي من الاستثمار؟ نمو رأس المال	(6)
	objective?	4	•	
a.	objective? Capital Growth		 نمو رأس المال	.أ
a. b.	objective? Capital Growth Income and Capital Growth	3	 نمو رأس المال الدخل ونمو رأس المال	أ. ب.
a. b.	objective? Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation	3	 نمو رأس المال الدخل ونمو رأس المال الدخل والمحافظة على رأس المال	أ. ب. ج.
a. b. c.	objective? Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation	3	 نمو رأس المال الدخل ونمو رأس المال الدخل والمحافظة على رأس المال	أ. ب. ج.
a. b. c. d.	objective? Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation Capital Preservation Which industry do you currently work	3	 نمو رأس المال الدخل ونمو رأس المال الدخل والمحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال	أ. ب. ج.
a. b. c. d.	Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation Capital Preservation Which industry do you currently work in? Regulator, Banking, Financial Services,	3 2 1	ت نمو رأس المال المال الدخل ونمو رأس المال الدخل والمحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال ما هو القطاع الذي تعمل فيه حاليا؟ جهــــــــــــــــــــــــــــــــــــ	.i. .e. .a
a. b. c. d. (7)	Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation Capital Preservation Which industry do you currently work in? Regulator, Banking, Financial Services, Investments, Insurance etc. Financial Analysis, Accounting & Auditing,	3 2 1	ت نمو رأس المال الدخل ونمو رأس المال الدخل والمحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المال المال المال المال الدي تعمل فيه حاليا؟ جهــة رقابيــة، مصرفيــة، خدمــات ماليــة، اســـتثمارات، تأميــن ومــا إلــى ذلــك.	.i .e .a .a (7)
a. b. c. d. (7) a. b.	objective? Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation Capital Preservation Which industry do you currently work in? Regulator, Banking, Financial Services, Investments, Insurance etc. Financial Analysis, Accounting & Auditing, etc. Trading of Goods & Commodities (Local &	3 2 1 4 3	ت نمو رأس المال الدخل ونمو رأس المال الدخل ونمو رأس المال الدخل والمحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المال ما هو القطاع الذي تعمل فيه حاليا؟ جهــــــــــــــــــــــــــــــــــــ	.i .c .a .7)
a. b. c. d. (7) a. b.	Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation Capital Preservation Which industry do you currently work in? Regulator, Banking, Financial Services, Investments, Insurance etc. Financial Analysis, Accounting & Auditing, etc. Trading of Goods & Commodities (Local & International) Others & Services Industry such as Medical, Education, Hotels, IT, Engineering	3 2 1 4 3	ت نمو رأس المال الحكل ونمو رأس المال الحكل والمحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال ما هو القطاع الذي تعمل فيه حاليا؟ جهـة رقابيـة، مصرفيـة، خدمـات ماليـة، السـتثمارات، تأميـن ومـا إلـى ذلـك. التحليل المالي، المحاسبة والتدقيق، إلخ. تجارة البضائع والسلع (المحلية والدولية) قطاعات أخرى وخدمـات مثـل الطـب والتعليـم	.i .e .a .7) .i
a. b. c. d. (7) a. b.	Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation Capital Preservation Which industry do you currently work in? Regulator, Banking, Financial Services, Investments, Insurance etc. Financial Analysis, Accounting & Auditing, etc. Trading of Goods & Commodities (Local & International) Others & Services Industry such as Medical, Education, Hotels, IT, Engineering	3 2 1 4 3	ت نمو رأس المال الحكل ونمو رأس المال الحكل والمحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال ما هو القطاع الذي تعمل فيه حاليا؟ جهـة رقابيـة، مصرفيـة، خدمـات ماليـة، السـتثمارات، تأميـن ومـا إلـى ذلـك. التحليل المالي، المحاسبة والتدقيق، إلخ. تجارة البضائع والسلع (المحلية والدولية) قطاعات أخرى وخدمـات مثـل الطـب والتعليـم	.i .e .a .7) .i
a. b. c. d. (7) a. b. c. d.	Capital Growth Income and Capital Growth Income and Capital Preservation Capital Preservation Which industry do you currently work in? Regulator, Banking, Financial Services, Investments, Insurance etc. Financial Analysis, Accounting & Auditing, etc. Trading of Goods & Commodities (Local & International) Others & Services Industry such as Medical, Education, Hotels, IT, Engineering & Architecture etc.	3 2 1 4 3	ت نمو رأس المال الحخل ونمو رأس المال الحخل والمحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال المحافظة على رأس المال ما هو القطاع الذي تعمل فيه حاليا؟ جهـة رقابيـة، مصرفيـة، خدمـات ماليـة، السـتثمارات، تأميـن ومـا إلـى ذلـك. التحليل المالي، المحاسبة والتدقيق، إلخ. تجارة البضائع والسلع (المحلية والدولية) قطاعات أخرى وخدمـات مثل الطب والتعليـم والفنـادق والهندسـة وتكنولوجيـا المعلومـات والهندسـة المعماريـة ومـا إلـى ذلـك.	.i .c .7)

Customer's Initials:		توقيع الأحرف الأولى للمتعامل:
	(2/9)	

b.	AED 4-10 Million	3	4-10 مليون درهـم	ب.
C.	AED 2-4 Million	2	2-4 مليون درهم	ج.
d.	Up to AED 2 Million	1	بما یقارب 2 ملیون درهم	د.
		,		
(9)	How many years of investment experience do you have?		ما عدد سنوات الخبرة الاستثمارية لديك؟	(9)
a.	5 Years & Above	4	5 سنوات فما فوق	.f
b.	3 - 5 Years	3	3-5 سنوات	ب.
C.	1 - 3 Years	2	1-3 سنوات	ج.
d.	Less than 1 Year	1	أقل من 1 سنة	د.
(10)	How do your rate your knowledge about Financial Products?		ما عدد سنوات الخبرة الاستثمارية لديك؟	(10)
a.	Qualified Finance Professional	4	خبیر مالي مؤهل	.Î
b.	Good knowledge & Investment Experience	3	معرفة جيدة وخبرة في الاستثمارات	ب.
C.	Reasonable knowledge of Risks / Returns	2	معرفة معقولة بالمخاطر / العواثد	ج.
d.	Limited knowledge of investments	1	معرفة محدودة بالاستثمارات	د.
(11)	What is your average investment time horizon?		ما هو متوسط مدة الاستثمار الخاص بك؟	(11)
a.	5 Years & Above (Long Term)	4	5 سنوات فما فوق (طويل الأجل)	.f
b.	3 - 5 Years (Medium Term)	3	3-5 سنوات (متوسطة الأجل)	ب.
C.	1 - 3 Years (Short Term)	2	1-3 سنوات (قصيرة الأجل)	ج.
d.	0-1 Years (Very Short Term)	1	1-0 سنة (على المدى القصير جدا)	د.
(12)	What would be your reaction if your investment loses more than 10% in a very short time?		مــاذا تفعــل إذا خســرت أكثــر مــن %10 فــي اســتثمارك خــلال وقــت قصيــر جــدا؟	(12)
a.	Buy More	4	أشتري المزيد	أ.
b.	Hold	3	أتوقف	ب.
C.	Sell Partly	2	أبيع جزئيا	ج.
d.	Sell Fully	1	أبيع بالكامل	د.
(13)	What percentage of your financial assets/liquid net worth do you plan to invest?		مــا هـــي النســبة المئويــة للأصــول الماليــة الخاصــة بــك / صافــي قيمــة الســيولة التــي تخطــط للاســتثمار بهــا؟	(13)
a.	Less than 25%	4	أقل من %25	.أ
b.	25%-50%	3	50%-25%	ب.
C.	50%-75%	2	75%-50%	ج.
d.	More than 75%	1	أكثر من %75	.ء

Customer's Initials:		توقيع الأحرف الأولى للمتعامل:
	(3/9)	

(14)	How is your current investment portfolio distributed? Please specify in percent (%)	(%)	گیف یتم توزیع محفظتك الاسـتثماریة الحالیـة؟ یرجـی تحدیـد النسـبة المئویـة (٪)	(14)
	(This question does not carry any weight. It is only for your knowledge & understanding)		(لا يوجــد أي علامــة تقييــم لهـــذا الســـــــــــــــــــــــــــــــــــ	
a.	Deposits and Money Market Products		الودائع ومنتجات سوق المال	.î
b.	Sukuks and Related Funds		الصكوك والصناديق ذات الصلة	ب.
C.	Equities and Related Funds		الأسهم والصناديق ذات الصلة	ج.
d.	Complex Products and Related Funds (Structured Products, Real Estate, Trade Finance)		المنتجات المعقـدة والصناديـق ذات الصلـة (المنتجـات المهيكلـة والعقـارات والتمويـل التجـاري)	د.
	Total of all investments	100%	إجمالي جميع الاستثمارات	

Total of Risk Profiling Points	مجموع نقاط ملف تحديد المخاطر

Total of Risk Profiling Points		يد المخاطر	مجموع نقاط ملف تحد	
Please tick the correct option			حيح	يرجى تأشير الخيار الص
Risk Profile (Please tick)			رجی التحدید)	ملف تحديد المخاطر (ير
Risk Averse	(13 to 21 points)		(13 إلى 21 نقطة)	مجتنب المخاطر
Cautious	(22 to 32 points)		(22 إلى 32 نقطة)	حذر
Moderate	(33 to 43 points)		(33 إلى 43 نقطة	معتدل
Aggressive	(44 to 52 points)		(44 إلى 52 نقطة)	مغامر
Determining Risk Profile				تحديد ملف المخاطر
Your responses to the questionnaire suggest that your primary objective is to protect your capital (excluding related fee) and expect returns in line with deposit rates. You should preferably not invest in products where your invested capital could be at risk or you may have to liquidate prior to the scheduled maturity of the product		مجتنب المخاطر Risk Averse	نبيان إلـى أن هدفك الأساسـي ـايــة رأس المـال الضـاص بـك ـق. لـذا يفُضل عـدم الاسـتثمار قـد يكــون فيهـا رأس المـال قـد تضطر إلـى التصفيـة قبـل ـ للمنتـج.	مـن الاسـتثمار هــو حه (باسـتثناء الرسـوم ذات ا مـع النسـبة علـى الوديع فــي المنتجـات التــي ة
Your responses to the questionnaire suggest that your primary objective is to protect a significant portion of your capital and you expect returns slightly above the deposit rates. You should preferably not invest in products where more than 10% of your capital could be at risk.		حذر Cautious	بيان إلى أن هدفك الأساسي بة جزء كبير مـن رأس المـال ائـد أعلـى قليـلا مـن النسـبة حم الاسـتثمار فـي المنتجـات كثر مـن 10 ٪ مـن رأس المـال	مـن الاسـتثمار هــو حماي الخـاص بـك وتتوقـع عو علــى الوديعـة. يفضـل عـ
Your responses to the questionnaire suggest that your primary objective is to achieve moderate level of capital growth. You are willing to accept a medium level of investment risk and your investment may fluctuate over short periods of time that could potentially result in capital loss.		معتدل Moderate	الاسـتبیان إلـی أن هدفـك تمار هـو تحقیـق مسـتوی المـال. أنـت علـی اسـتعداد ط مـن مخاطـر الاسـتثمار وقـد ن مـدی فتـرات زمنیـة قصیـرة آة رأس المـال.	الأساســي مــن الاســـــــــــــــــــــــــــــــــــ

Customer's Initials:	توقيع الأحرف الأولى للمتعامل:
	(4/9)

Your responses to the questionnaire suggest that your primary objective is to achieve maximum capital growth. You are willing to accept a high level of investment risk and your investment may fluctuate significantly over short periods of time, which may result in total loss of value in extreme situation.

مغامر Aggressive تشير ردودك على الاستبيان إلى أن هدفك الأساسي مـن الاسـتثمار هــو تحقيق أقصـى نمــو لـرأس المـال. أنت على استعداد لقبـول مسـتوى عـال مـن مخاطـر الاسـتثمار وقد يتقلب اسـتثمارك بشـكل كبيـر خلال فتــرات زمنيـة قصيـرة، ممـا قــد يــؤدي إلــى خسـارة كاملــة للقيمـة فـى الحـالات المتطرفة.

Acknowledgements & Undertaking by the Customer

إقرار وتعهد من قبل المتعامل

I confirm, that the information set out in this questionnaire is provided by me and is correctly stated above unless otherwise notified in writing by me to Dubai Islamic Bank PJSC (hereinafter referred to as the "Bank"). Such information can be assumed and relied upon by the Bank (for its benefit) as a true and accurate statement with regards to my own assessment of my overall risk profile as of the date of this questionnaire, and for so long as I am a customer of the Bank and thereafter.

I understand and agree that the personal data and other information collected in this questionnaire may be used by the Bank and/or its staff for performing the Bank's services, including the design and/or marketing of financial products and services.

I further understand and agree that if I do not provide the Bank all the information required for the full, accurate and timely completion of this questionnaire, it will not be possible for the Bank to evaluate my risk profile and this will adversely affect the appropriateness of the Bank's provision of services in respect of the relevant account, to me for which the Bank shall not be liable or responsible.

I acknowledge and accept that (i) this questionnaire is designed to help the Bank assess my risk tolerance that could assist me for my selection of any Financial Products; (ii) this questionnaire is not intended to be a complete list of all factors and/or issues relevant to me at the time of making an investment decision; (iii) my evaluation of the risk profile by the Bank is based on its internal assessment. that merely serves as a guideline, and responses to some questions contained herein may carry a higher weightage in determining my risk category; (iv) my risk tolerance and investment decision may change from time to time and, in particular, at the time when I make a particular investment, I must not rely on this questionnaire only as an indication of my investment preference; and (v) I must fully read and consider the offering documents of the relevant product and/ or investment to understand and assess the features, risks, merits, charges and other details of the Financial Products before making any investment decision.

I indemnify, release and forever discharge the Bank, its officers and/or employees and/or affiliates and/or subsidiaries from any and all claims, demands, causes of action, rights, obligations, actual damages, attorney's fees, costs (including legal costs) and liabilities of any nature whatsoever concerning my investment(s).

I understand and agree that the purpose of this questionnaire is to help me better understand my risk tolerance that may guide me in selecting the appropriate investments.

أؤكد، أن المعلومات الـواردة في هـذا الاسـتبيان مقدمـة مـن قبلـي وهـي مذكـورة أعـلاه بشـكل صحيح وإلا فإننـي سـأقوم بتبليـغ بنـك دبـي الإسـلامي ش.م.ع (المشـار إليـه فيمـا يلـي باسـم "البنـك") كتابيـاً بـأي تغييـرات طارئـة. يمكـن للبنـك الأخـذ بهـذه المعلـومـات والاعتمـاد عليهـا (لمصلحتـه) كإفـادة حقيقيـة ودقيقـة فيمـا يتعلـق بالتقييـم العـام لملـف تحديـد المخاطـر الخـاص بـي اعتبـارا مـن تاريخ هـذا الاسـتبيان، طالمـا أننـى متعامـل لـدى البنـك وفيمـا بعـد.

أفهـم وأوافـق علـى أن البيانات الشـخصية وغيرهـا مـن المعلومـات التــي تـم جمعهـا فــي هــذا الاســتبيان يمكــن اســتخدامها مــن قبــل البنــك و/أو موظفيــه لأداء الخدمـات المصرفيــة، بمــا فــي ذلــك تصميــم المنتجــات والخدمـات الماليــة و/أو تســويقها.

كما أنني أفهم وأوافق على أنه في حال لـم أقدم للبنك جميع المعلومات المطلوبة لإكمال هـذا الاستبيان بشكل كامـل ودقيـق وفـي الوقـت المناسـب، فلـن يتمكـن البنـك مـن تقييـم ملـف تحديـد المخاطـر الخـاص بـي ممـا سـيؤثر سلباً علـى مـدى ملاءمـة الخدمـات المقدمـة لـي مـن قبـل البنـك فيمـا يتعلق بالحسـاب ذي الصلـة، ولا يتحمـل البنـك أي مسـؤولية تحـاه ذلـك.

أقر وأوافق على أنه (1) تم تصميم هذا الاستبيان لمساعدة البنك على تقييم مـدى تحملى للمخاطر التـى يمكـن أن تساعدنى في اختيار أي من المنتجات المالية؛ (2) لا يقصد بهذا الاستَبيانُ بأن يشـمُل جميع العوامـل و/أو الأمـور الخاصة بى وقت اتخاذ قرار الاستثمار ؛ (3) يعتمـد تقييمـى لملـف تحدّيد المخاطر على تقييم البنـك الداخلـي ، والتـّي هــي بمثابة إرشادات توجيهيـة فقـط ، وقـد تحمـلُ الإجاباتُ علـيُ بعـض الأسـئلة الـواردة هـنـا وزنـا /تقييمـاً أعلـى فـى تحديـد فئـة المخاطر الخاصة بي، (4) قد يتغير تحملي للمخاطر وقراري بشأن الاستثمار من وقت لآخر ، وعلى وجه الخصوص ، في الوقت الـذي أقـوم فيـه باسـتثمار معيـن ، يجب ألا أعتمـد علـىّ هـذا الاسـتبيّان فقـط كـمؤشـر علـى تفضيلـى فـى الاسـتثمار؛ و (5) يجب أن أقرأ بشكل كامل وأراجع مستندات الطرح الخاصـة بالمنتـج و/أو الاســتثمار ذي الصلــة لفهــم، وتقبيــم، الميزات والمخاطر والمحاسن والرسوم والتفاصيل الأخرى للمنتجات المالية قبل اتخاذ أي قرار استثماري.

أوكـ بأنـي سـأعوض البنـك و/أو موظفيـه و/أو مسـتخدميه و/أو الشـركات التابعـة لـه و / أو فروعـه وأخلـي مسـؤوليتهم بالكامـل مــن أي وجميـع المطالبـات والمطالـب والدعـاوى والحقـوق والالتزامـات والأضـرار الفعليـة وأتعـاب المحامـاة والتكاليف (بمـا فـي ذلـك التكاليف القانونية) والالتزامـات مـن أي نـوع كان فيمــا يتعلــق باســتثماري (اســتثماراتي).

أفهــم وأوافــق علــى أن الغــرض مــن هـــذا الاســتبيان هـــو مســاعدتي علــى الفهــم الأفضــل لتحمــل المخاطــر وقــد يرشـــدنى فــى اختيــار الاســتثمارات المناســبة لـــى.

Customer's Initials:	 للمتعامل:	الأولى	الأحرف	توقيع
	•		•	• •

I understand and agree that this questionnaire is just a guideline and should be considered along with other relevant aspects before making the final investment decision. Also, I understand and agree that that my actual profile may be significantly different than the profile highlighted in the questionnaire.

أفهـم وأوافق علـى أن هـذا الاسـتبيان هـو مجـرد إرشادات عامـة وينبغـي الأخذ بهـا مـع الجوانـب الأخـرى ذات الصلـة قبـل اتخـاذ قـراري النهائـي المتعلـق بالاسـتثمار. كمـا أفهـم وأوافق علـى أن ملفـي الشـخصي الفعلـي قـد يختلـف بشـكل كبيـر عـن ملفـى الموضح فـى الاسـتبيان.

WARNING

Your actual risk profile may be different than the profile highlighted in the questionnaire. You should consider all other relevant aspects including but not limited to your investment objectives, time horizon, liquidity requirements and own risk tolerance assessment, before making an investment decision.

قراري انتهائي البلغتي بالاستثناران حيث اقهام واواقي على أن ملفي الشخصي الفعلي قد يختلف بشكل كبير عن ملفي الموضح في الاستبيان.

قد يكون ملف المخاطر الفعلي الخاص بك مختلفا تماماً عن الملف الموضح في الاستبيان. يجب عليك مراعـاة كافة الجوانب الأخرى ذات الصلـة بمـا فـي ذلـك علـى سبيل المثال لا الحصـر أهـدافك الاسـتثمارية والمـدة الزمنية المقررة ومتطلبـات السـيولة وتقييـم تحمـل المخاطـر الخاصـة بـك، قبـل أن تتخذ قـرارك بشـأن الاسـتثمار.

توقيع المتعامل Customer's Signatures

Name:	الاسم:	Name:		الاسم:
Passport No	رقم الجواز:	Passport No		رقم الجواز:
CIF No	رقم ملف المتعامل:	CIF No		رقم ملف المتعامل:
Date:	التاريخ:	Date:		التاريخ:
Customer's Signatures	توقيع المتعامل			
Name:	الاسم:	Name:		الاسم:
Passport No	رقم الجواز:	Passport No		قم الجواز:
CIF No	رقم ملف المتعامل:	CIF No		رقم ملف المتعامل:
Date:	التاريخ:	Date:		التاريخ:
For Bank Use Only				لاستخدام البنك فقط
Customer Segment:				
RM Name:				
RM Signature:			_ Date:	
Unit Head Name:				
Unit Head Signature			_ Date:	

Annexure ملحق

Professional Customer Declaration

إقرار متعامل محترف

الماثل، يعلن المتعامل عن نفسه كونه متعامل "محترف" /Declaration", the Customer is declaring himself علـى النحـو المحـدد فـى قـرار مجلـس إدارة هيئـة الأوراق Professional" Customer as defined by الماليـة والسلع رقـم 13/RM لعـام 2021 (كتـاب الأحـكام Securities & Commodities Authority's (SCA's) Board لعـام of Director's (BoD's) Decision No. 13/RM of 2021 الجديـد)، سـيتيح للمتعامــل حــق الوصــول إلــى المنتجــات الماليـة المعقـدة والتـي تنطـوي علـى درجـة أعلـى مـن New Rulebook) will give the Customer access to (المخاطـر / العوائـد) وتتطلـب أيضًا فهمـاً جيـداً لطبيعـة gophisticated or Complex Financial Products that come with a higher degree of Risk / Return profile and also requires understanding of the nature of underlying investments and the risks associated with the same.

من خلال اختيارك بالتوقيع على " إقرار متعامل محترف" Professional Customer من خلال اختيارك بالتوقيع على " إقرار متعامل محترف الاستثمارات الأساسية والمخاطير المرتبطية بها.

First: Professional investor by nature:

أولا: المستثمر المحترف بطبيعته:

- 1. International bodies and organizations whose members are states, central banks, or national monetary authorities.
- 2. Governments, bodies, institutions and their own investment and noninvestment bodies or companies that are wholly owned by any of them.
- 3. A central bank or other national monetary authority in any country, state, or legal authority.
- Capital market institutions licensed by the Authority or a similar supervisory authority.
- Financial institutions.
- 6. A regulated financial institution, a domestic or foreign investment fund, a regulated pension fund management company, or an organized pension fund.
- 7. Anybody whose main activity is the investment in financial instruments, asset securitization, or financial transactions.
- 8. Any company whose shares are listed or accepted to being traded in any market of an International Organization of Securities Commissions (IOSCO) state member.
- 9. A Trustee of trust who has, during the past twelve months, assets of not less than AED 35 million.
- 10. The owner of a license according to the regulations of (same family office) with respect to only practicing its activities to perform its duties (such as same family office) and has assets of not less than AED 15 million.
- 11. Joint ventures or civil establishments that have or have had at any time during the past two years net assets of not less than AED 25 million and are calculated in the case of the joint venture without deducting the loans owed to any of the partners.
- 12. A large undertaking person who, on the date of his last financial statements, fulfills at least two of the following requirements:
 - a) His total assets are not less than AED (75) million before deducting short and long-term liabilities.

- الهيئات والمنظمات الدولية التى يكون أعضاؤها من الدول أو البنـوك المركزيـة أو سـلّطات النقـد الوطنيـة.
- الحكومات والهيئات والمؤسسات وهيئاتها الاستثمارية وغير الاستثمارية أو الشركات المملوكة بالكامل لأى منها.
- بنك مركزى أو سلطة نقد وطنية أخرى فى أى بلد أو ولاية أو سلطة قانونية.
- مؤسسات سـوق رأس المـال المرخصـة مـن قبـل الهيئـة أو هيئـة إشـرافية مماثلـة.
 - المؤسسات المالية.
- مؤسســة ماليــة رقابيــة، أو صنــدوق اســتثمار محلــى أو أحنيي، أو شركة لإدارة صندوق المعاشات التقاعدية، أو صندوق المعاشات التقاعدية.
- أى هيئـة يكـون نشـاطها الرئيســى هــو الاســتثمار فــى الأدوات الماليـة أو توريـق الأصـول أو المعامـلات الماليـة."
- أى شـركة يتــم إدراج أسـهمها أو قبــول تداولهــا فــى أى سُــوق تابـــع لـدولــة تكــون عضــوأ فــى المنظمــة الدوّليــة لهيئات الأوراق المالية.
- الماضيـة، أصـول لا تقـل عـن 35 مليـون درهــم.
- 10. صاحب الترخيص وفقا للوائح الخاصة بـ (مكتب العائلة الواحــدة) فيمــا يتعلــق فقــط بممارســة أنشــطته لأداء واجباتـه (مثـل مكتـب العائلـة الواحـدة) ولديـه أصـول لا تقــل عــن 15 مليــون درهــم.
- 11. المشاريع المشتركة أو المنشآت المدنية التى لديها أو كان لديها فى أى وقت خلال العامين الماضيين صافى أصول لا تقـل عـن 25 مليـون درهــم ويتـم احتسابها فـى حالة المشروع المشترك دون خصم القروض المستحقة لأى مـن الشـركاء.
- 12. شخص متعهد كبير يفى، فى تاريخ بياناته المالية الأخيرة، على الأقبل باثنيين من المتطلبات التالية:
- لا يقــل إجمالــی أصولــه عــن (75) مليــون درهــم قبــل خصــم المطلوبـات قصيـرة وطويلــة الأجــل.

Customer's Initials:	 للمتعامل: ِ	الأولى	الأحرف	توقيع
	. •	_ ,	_	O 3

- b) Annual net income of not less than AED (150) million.
- The sum of cash and investments in the balance sheet or the total of his authorized capital minus his paid-up capital is not less than AED (7) million.
- ب. صافي دخل سنوي لا يقل عن (150) مليون درهم.
- ت. لا يقــل مجمــوع النقــد والاســتثمارات فــي الميزانيــة العموميــة أو إجمالــي رأس المــال المصــرح بــه مطروحــا منــه رأس المــال المدفــوع عــن (7) ملاييــن درهـــم.

Second: Professional investor (based on the service):

- 1. Practicing an activity involving the provision of credit facilities for commercial purposes for any of the following:
 - a. An undertaking person.
 - b. The controlling body of the undertaking person.
 - c. Any member of the group to which the undertaking person belongs.
 - d. Any joint investment venture that participates in the undertaking person
- 2. A person who practices the service of arranging credit facilities and investment deals related to structuring, financing and companies.

ثانيا: مستثمر محترف (استناداً إلى الخدمة):

- . ممارسة نشاط ينطـوي علـى تقديـم تسـهيلات ائتمانيـة لأغـراض تجاريـة لأى ممـا يلـى:
 - . شخص متعهد.
 - ب. الهيئة الرقابية للشخص المتعهد.
- ت. أي عضو في المجموعة التي ينتمي إليها الشخص المتعهد.
- ث. أي مشروع استثماري مشترك يشارك فيه الشخص المتعهد.
- .ُ. الشخص الذي يمارس خدمة ترتيب التسهيلات الائتمانية والصفقـات الاسـتثمارية المتعلقـة بالهيكلــة والتمويــل والشــركات.

Third: Professional investor (resident):

- A natural person who owns net assets excluding the value of his main residence - of not less than AED (4) million.
- 2. A natural person approved by the Authority or a similar supervisory authority, an employee at the licensed body, a regulated financial institution, or whoever has been employed by either of them during the past two years or has sufficient knowledge and experience in the field of investment and its risks in accordance with the suitability standards, or represented by a body licensed by the Authority in a manner that does not conflict with the terms of its license.
- 3. A natural person who has a joint account with a natural person representing a resident professional investor according to Clause (1) above (the main account holder), provided that the following conditions are met:
 - a) The (account participant) must be a member of the (main account holder) family, up to the second degree.
 - b) The account is used to manage the investments of the main account holder and his subscribers.
 - c) Written confirmation from the person subscribing to the account that investment decisions related to the joint account are made on his behalf by the main account holder.
- 4. Any establishment with a special purpose or a special legal form such as the trust and the institution founded only to facilitate the management of an investment portfolio of a natural person representing a resident professional investor in accordance with Clause (1).

ثالثا: مستثمر محترف (المقيم):

- الشخص الطبيعـي الـذي يملـك صافـي الأصول-باسـتثناء قيمـة محـل إقامـته الرئيسـي - بمـا لا يقـل عـن (4) مليـون درهـم.
- شخص طبيعـي معتمـد مـن الهيئـة أو هيئـة رقابيـة مماثلـة، أو موظـف فـي هيئـة مرخصـة، أو مؤسسـة ماليـة رقابيـة، أو شخص عمـل لـدى أي منهمـا خـلال العاميـن الماضييـن أو لديـه معرفـة وخبـرة كافيـة فـي مجـال الاسـتثمار ومخاطـره وفقـا لمعاييـر الملاءمـة، أو يمثلـه مؤسسـة مرخصـة مـن قبـل هيئـة بطريقـة لا تتعـارض مـع شـروط ترخيصهـا.
- ق. شخص طبيعـي لديـه حسـاب مشــترك مــع شـخص طبيعــي يمثـل مســتثمرا محترفـا مقيمـا وفقـا للبنــد
 (۱) أعــلاه (صاحــب الحســاب الرئيســـي)، بشــرط اســتيفاء الشــروط التاليــة:
- أ. يجب أن يكــون (المشــارك فــي الحســاب) عضــوا فــي عائلــة (صاحــب الحســاب الرئيســـي)، حتــى الدرجــة الثانـــة.
- ب. يستخدم الحساب لإدارة استثمارات صاحب الحساب الرئيسـي ومكتتبيـه.
- ج. تأكيد خطي من الشخص المشترك في الحساب
 بأن قرارات الاستثمار المتعلقة بالحساب المشترك
 يتم اتخاذها نيابة عنه من قبل صاحب الحساب
 الرئيسي.
- 4. أي منشأة ذات غرض خاص أو ذات شكل قانوني خاص مثـل الشـركة الائتمانيـة والمؤسسـة التـي تأسسـت حصريـاً لتسـهيل إدارة المحفظـة الاسـتثمارية لشـخص طبيعــى يمثــل مســتثمرا محترفـا مقيمــا وفقــا للبنـــد (۱).

Customer's Initials:	للمتعامل:	ف الأملي	توقيع الأحرة
	 سست	00931	توتيج الاسرا

- 5. Undertaking person who meets the following conditions:
 - The total of his cash and investments in the balance sheet, or the total of his authorized capital minus the paid-up capital, is not less than AED (4) million.
 - b. Has sufficient experience and understanding of the markets, Financial Products and related financial transactions and the risks associated therewith, in accordance with suitability standards.
- 6. Undertaking person who has:
 - a. A controlling natural person who owns the majority of shares in a company, is able to control the majority of voting rights therein, or has the power to appoint or remove the majority of its board of directors.
 - b. Holding or subsidiary company.
 - c. A joint venture partner.

- شخص متعهد يستوفى الشروط التالية:
- لا يقـل إجمالـي أموالـه النقديـة واســتثماراته فــي الميزانيـة العموميـة، أو إجمالـي رأس مالـه المصــرح بــه مطـروحــا منــه رأس المــال المدفــوع، عــن (4) ملاييــن درهـــم.
- ب. لديـه خبـرة وفهــم كافييــن للأســواق والمنتجــات الماليــة والمعامــلات الماليــة ذات الصلــة والمخاطــر المرتبطــة بهــا، وفقــا لمعاييــر الملاءمـــة.
 - الشخص المتعهد الذى لديه:
- أ. شخصية طبيعية مسيطرة تمتلك غالبية الأسهم في الشـركة، أو تكــون قـادرة علــى التحكــم فــي غالبيــة حقــوق التصويــت فيهـا، أو لديهـا الســلطة لتعبيــن أو عــزل غالبيـة أعضــاء مجلــس إدارتهــا.
 - ب. شركة قابضة أو تابعة.
 - ج. شریك في مشروع مشترك.

Customer's Signatures (المتعامل	توقيع
-------------------------	----------	-------

				·····
Name:	الاسم:	Name:		الاسم:
Passport No	رقم الجواز :	Passport No		رقم الجواز:
CIF No.	رقم ملف المتعامل:	CIF No		رقم ملف المتعامل:
Date:	التاريخ:	Date:		التاريخ:
ىل Customer's Signatures	توقيع المتعاه			
	الاسم:	Name:		الاسم:
Passport No	رقم الجواز:	Passport No		رقم الجواز:
CIF No	رقم ملف المتعامل:	CIF No		رقم ملف المتعامل:
Date:	التاريخ:	Date:		التاريخ:
For Bank Use Only				لاستخدام البنك فقط
Customer Segment:		····		
RM Name:				
RM Signature:			_ Date:	
Unit Head Name:				
Unit Head Signature			_ Date:	
	(9/	' 9)		
	-			